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Voordat de vooraf gedeelde vragen worden doorgenomen, wordt op verzoek van de 
Partij voor de Dieren stilgestaan bij de vraag waarom het onderwerp bestuurscultuur 
niet als zodanig is opgenomen en waarom de Partij voor de Dieren deze vraag van 
belang vindt. Hierbij wordt aangegeven dat het ontslag van een gedeputeerde, wegens 
de bestuurscultuur, de aanleiding vormt om hier een waarde aan te geven door het 
stellen van de vraag: wat verstaan we hieronder?  Besproken wordt dat het stellen als 
vraag geen meerwaarde heeft in relatie tot een afdwingbare cultuur. 
 
1. Op een schaal van 0 tot 10: Hoe graag wil je in de coalitie?  
 
We staan open voor het gesprek over deelname, maar zijn eerder op zoek naar 
invloed dan macht. Dit kan vanuit beide posities: coalitie en oppositie. Moeilijk om hier 
een cijfer aan te geven. Cijfer 5 of 6. 
 
 
2. Wat zou jouw gedroomde coalitie zijn? (eventueel ook 2e voorkeur) 
Een neutrale coalitie waarin een college-akkoord op hoofdlijnen wordt bereikt.  
Geen dichtgetimmerd akkoord, neutrale vertegenwoordigers in het college, 
onafhankelijk collegeleden die de afspraken uitvoeren, met tussentijds afrekenbare 
doelen. Anders dan het nu gaat. In zekere zin gaat het nu zo in de gemeente Almere. 
Je kunt je als fractie beter profileren, zonder dat het tot onwerkbare situaties leidt. 
Zeker met de huidige uitslag wordt anders alles een compromis, er blijft niets overeind 
van de idealen. Dat zien we liever niet. Op hoofdlijnen het eens worden, op de rest met 
wisselende meerderheden werken. Zodat je als volksvertegenwoordiger geloofwaardig 
kunt blijven ten aanzien van je idealen. 
 
 
3.      Discussie aan de hand van 10 steekwoorden:  
(na ieder onderwerp met een cijfer van 0-10 aangeven hoe belangrijk het voor de partij 
is)  
 
Lastig om ten aanzien van de onderwerpen onderwijs en werkgelegenheid te spreken 
nu deze niet zozeer bij de provincie zijn ondergebracht. Deze worden dan ook alleen 
vanuit een voorwaardenscheppend perspectief besproken. 
 
1.  Wonen 



Wonen, niet specifiek van de provincie, maar wel van belang dat er meer betaalbare 
(sociale) huurwoningen komen. Bescherming meest kwetsbaren. Provincie kan in 
regionale samenwerking hier een rol pakken. 
Ook verduurzaming van woningen, in relatie tot energietransitie. Rol provincie: meer 
samenwerken met woningbouwcorporaties, tav energiebesparing (waaronder asbest 
eraf, zon erop).  
 
2.  Natuur  
Natuur is van levensbelang, robuuste natuur, robuuste natuurverbindingen.  
Nieuwe natuur in plaats van Oostvaarderswold is zonde, gaat ten koste van 
biodiversiteit.  
Markerwadden zijn een mooi voorbeeld van reeds behaalde resultaten. 
 
3.  Luchthaven Lelystad  
Als je werkt aan een klimaatbeleid is het niet goed om een klimaatvervuilende activiteit 
uit te breiden, met name omdat het zich richt op korte vakantievluchten. Liever dat er 
geïnvesteerd wordt in openbaar vervoer. Er is nog politieke ruimte (in tweede kamer 
en in Europa) om het terug te draaien. Ook de ligging ten opzichte van de 
Oostvaarderplassen blijkt onvoldoende onderzocht. Het ligt op 6 km afstand, 
hemelsbreed. Deskundigen geven aan dat dit nader onderzoek vraagt. 
Veiligheidsrisico op ganzen in de motor ook onvoldoende onderzocht. En hoe verhoudt 
zich dit ten opzichte van beschermd Natura 2000 gebied voor vogels? Fijnstof en 
geluidsoverlast zijn ook argument. 
Zijn er combinatiemogelijkheden waardoor het wel zou kunnen?  
Nee die zijn er niet. Het valt niet te combineren. 
Provincie heeft als ambitie om energieneutraal te zijn voor 2030 inclusief mobiliteit. 
Hier wordt het vliegveld buiten gehouden omdat we anders de norm niet halen. Zo 
hoort het niet te werken. 
 
4.  Mobiliteit/infrastructuur 
Duurzaam OV, betaalbaar en toegankelijk, met name in noordelijk Flevoland (hier zijn 
de dorpskernen niet altijd bereikbaar) terwijl er miljarden naar de A6 gaan. We moeten 
betere keuzes maken. De uitbreiding van het OV (Flevolijn) is wegbezuinigd, terwijl we 
blijven groeien (Almere). Verbinding naar het noorden met de trein is ook niet 
voldoende (Zuiderzeelijn). 
 
5.  Werkgelegenheid  
Hier gaat de provincie niet direct over. Lelystad airport is niet de oplossing, eerder 500 
banen dan de geprojecteerde banen, bovendien kost het elders banen. 
De overlast in andere provincies zorgt voor minder werkgelegenheid elders. 



Wij kijken ook naar dit overstijgende belang. We willen het probleem niet verplaatsen 
naar de Veluwe. 
De werkgelegenheid is meer gediend met een lagere loonheffing en meer belasting op 
schaarste. 
Duurzame sectoren faciliteren levert een win - win situatie: kennis ten aanzien  van 
duurzaamheid en werkgelegenheid. 
Geldt ook voor circulaire economie en circulaire landbouw: Flevoland als toonbeeld 
van duurzaamheid (zie ook Floriade) in technologie. 
We hebben wel een energieagenda, maar durven ons niet uit te spreken over de 
veehouderij, terwijl daar bijzonder veel vervuiling en inefficiëntie plaatsvindt. De 
schaalvergroting zorgt ervoor dat boeren ondernemers worden. 
 
6.  Onderwijs  
Voor wat betreft locatie en naar Flevoland toehalen: universiteiten en hogescholen  
met een duurzaamheidsagenda/opleiding. 
 
7.  Energie/duurzaamheid 
Aan de energieagenda toevoegen: Tussentijds afrekenbare doelen, zodat je je aan de 
afspraken houdt. Niet alleen energie neutraal, ook klimaat neutraal. 
 
8.  Landbouw & visserij 
Inzet op akkerbouw, we hebben heel goede grond in Flevoland, heel geschikt voor 
biologische landbouw, waar groeiende vraag naar is. Dit dan ook stimuleren. 
Uitbreiding van megastallen niet toestaan. 
Geitenstop is nu ingevoerd vanwege volksgezondheid, maar ook vanwege dierenleed 
dienen we dit uit te breiden naar andere diersoorten. 
Meer toezien op controle en handhaving op de 4 mln. dieren in Flevoland. 
Visserijstop op de meren, geen vergunningen voor de beroepsvisserij, er bestaat geen 
manier om duurzaam te vissen er is nu overbevissing.  
Ook pulskorvisserij is niet duurzaam. 
Vissenkweek is één van de meest dieronvriendelijke manieren van dieren houden. 
 
9.  Criminaliteit/ondermijning 
Belangrijk om aan preventie te doen (omgeving beheren, mooie groene omgeving 
helpt tegen criminaliteit). Investeren in groene Boa’s. Stropen en lozingen van 
chemicaliën tegengaan. 
 
 
 



10. Toerisme/recreatie  
Prima, tenzij het ten koste gaat van natuur, milieu, klimaat. 
Voorbeeld: In de Oostvaardersplassen is het de bedoeling om 2 mln. Bezoekers te 
ontvangen. Dit is hetzelfde aantal als Krugerpark, dit gaat schade toebrengen. 
Beschuttingsbossen worden opgeofferd (sport en recreatiebossen): dit zijn de 
verkeerde keuzes. Verstorende recreatie en toerisme krijgt onze steun niet.  
Andere recreatie kan wel. 
Inzet op robuustheid (Lepelaarsplassen en Oostvaardersplassen verbinden) is positief. 
Dan profiteert de natuur. 
 
4.     Is er nog een onderwerp dat niet besproken is, maar voor jullie partij 
        belangrijk is? 
Dierenwelzijn.  
Einde aan de hobbyjacht in het algemeen.  
Verbieden uitbreiden en vestiging megastallen. 
Onmiddellijk einde aan de jacht in de Oostvaardersplassen en aanbrengen van 
beschutting. 
 
 
5.      Wat is voor jou niet-onderhandelbaar?  
Dierenwelzijn is een heel belangrijk issue. En laat dingen open waarop je elkaar niet 
vindt en waarop je dan met wisselende meerderheiden kan werken (dan hoef je daar 
niet te onderhandelen). 
 
 
6.      Zijn er partijen die je op voorhand uitsluit van samenwerking?  
Nee 
Maar wat we nog wel willen vermelden: we willen een vrouw in het college! Alleen 
mannen is niet acceptabel. 
 


